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Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser har den 2. 
februar 2012 stillet følgende spørgsmål 4 (B 10) til ministeren for sundhed og 
forebyggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
Bertel Haarder (V).

Spørgsmål 4 ad B 10:
”Vil ministeren oplyse, om de planlagte hospitalsbyggerier fuldt ud lever op til 
kravet om, at 20 % af byggesummen (25 % på universitetshospitaler) skal gå 
til udstyr? ”

Svar:
Det fremgår af alle tilsagnsbreve - både fra den tidligere og den nuværende 
regering - at ”Regeringen lægger på linje med ekspertpanelet stor vægt på, at 
der skabes sikkerhed for, at der afsættes de nødvendige midler til apparatur 
og IT inden for investeringsrammen, og at apparaturrammen ikke bruges som 
buffer for udgiftsproblemer mv.” 

I forbindelse med de foreløbige tilsagn til kvalitetsfondsprojekterne fra hhv. ja-
nuar 2009 og november 2010 er for de enkelte projekter angivet en beløbs-
ramme for IT- og apparatur. Rammen er fastsat, så niveauet for IT og appara-
tur udgør ca. 20 % af prisen til nybyggeri (25 % for universitetshospitaler) 
ekskl. veje og parkering. Ved ansøgning om endeligt tilsagn indstiller ekspert-
panelet med udgangspunkt i denne ramme og på baggrund af regionernes 
mere detaljerede projektbeskrivelser en konkret andel af investeringsrammen
(og angivet som et konkret beløb), der skal benyttes til IT og apparatur. Denne 
indstilling har såvel den tidligere som den nuværende regering fulgt, og regio-
nernes overholdelse heraf indgår som en tilsagnsforudsætning i tilsagnsbre-
vene.

Med venlig hilsen

Pia Olsen Dyhr     /      Hanne Agerbak

Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannel-
ser 

Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser 2011-12
B 10 , endeligt svar på spørgsmål 4
Offentligt


